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Írásbeli kérdés

Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„Radiológiai mérések” címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani

Szabó Imre környezetvédelmi és vízügyi miniszter úrhoz . A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Veszprém megye területéről 2006. évben készült radiológiai összefoglaló helyzetértékelés

szerint Veszprém megye egyes részein korábban évtizedeken keresztül végeztek fúrásoka t

uránérc kutatás céljából . Közel két évtizede végeznek radiológiai méréseket az itt élő lakosság

természetes eredetű sugárterhelésének meghatározása, a sugárterhelés csökkentése céljából . A

mérések alapján a megye egyes részein a radon szint magasabb a világátlagnál . Az 1960-as

évek előtt (és sajnos az 1960-ban bevezetett tiltás ellenére utána is) gyakran használták

területek feltöltésére, illetve építkezéseken tölt ő szigetelő anyagként a szenek elégetésekor

keletkező salakot . Az Ajka környékén bányászott szenek salakjában nagyon magas a Ra-22 6

koncentráció, aktivitáskoncentrációja 10-60 szorosan meghaladja az építőanyagok

koncentrációj ának világátlagát. A beépítés miatt az itt élők több mSv sugárterhelést kapnak ,

ami néhány esetben eléri a sugárveszélyes munkahelyen dolgozókra vonatkozó korlátot is .

Több országban az építkezés előtt a talajt, valamint az építkezéseken használt anyagokat

radiológiai szempontból minősítik. Az Európai Unió ajánlásban foglalja össze az általa

javasolt korlátozás rendszerét . Az építőanyagok okozta sugárterhelésre, a lakóépületek

radonkoncentrációjára és a talaj radiológiai felmérésére vonatkozóan hazánkban szinte az EU



országokban egyedülállóan nincs rendelet, (bár az 1996 évi atomenergiára vonatkozó 199 6

évi CXVI . törvény – atomtörvény – ezt el ő írja) .

Mi az oka annak, hogy hazánkban a lakásokra vonatkozó cselekvési szintek mé g

nincsenek meghatározva (munkahelyekre viszont vannak), amikor az EU irányelve k

alapján, több helyen beavatkozásra lenne szükség ?

Mikor várható, hogy az építőanyagok radionuklid koncentrációjára, a lakásokba n

kapható sugárterhelésre és a talaj radiológiai felmérése vonatkozóan végrehajtás i

utasítás, rendelet készül?

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2008 . december 19.

Tisztelettel,

) Lasztovicza Jenő
Fidesz - Magyar Polgári Szövetség


	page 1
	page 2

